

**Advance Ministry Preparation**  
**Sponsored by Gateway Seminary**  
**CLL 1113 Baptist Heritage and Practice**  
**浸信會傳統與體制- 3 Hours**

**S2 Term (Apr-Jun) 2021**  
**Meeting Online Monday 7:30-10PM (PST) 4/5-6/21**

The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

匯點事工領袖學院



Milpitas, California, USA

Rev. Gideon Lee 李業基牧師  
[glee@crosspointchurchsv.org](mailto:glee@crosspointchurchsv.org)

**COURSE DESCRIPTION**

**課程簡介**

This course is a study of Baptist origins, development, doctrines, confessions, polity, leaders, and current trends.

研究浸信會的起源、發展、教義、信仰宣言、政體、領袖和當前趨勢。重點是美南浸信會的歷史和現況，與及本學院所處的海外華人雙語文化的事工背景。

**COURSE OBJECTIVES**

**課程目的**

Upon completion of this course the student as minister-leader-historian will be able to:

1. Explain at an introductory level the historical foundations of following Christ in relationship to the local church and broader faith community, specifically from a Baptist perspective, and then join in the kingdom purposes by seeking to communicate the gospel in specific contexts.
2. Describe and explain basic aspects of the progression of Baptist history in general and the Southern Baptist Convention in particular.
3. Give evidence of an understanding of the “Believer’s Church” tradition against the background of the historical development of ecclesiology in this period of the Church’s history.

## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

4. Articulate an understanding of leadership qualities and characteristics evidenced in significant Baptist leaders of the past and relate their applicability to one's own potential in the present.
5. Demonstrate the ability to apply critical and analytical methodology to historical study.
6. Reflect familiarity with a variety of historical Baptist resources, and demonstrate the ability (where applicable) to utilize these in his or her own ministry.
7. Interpret for others insights from this particular stream of believers.

作為傳道人、事工領袖、和歷史學者，學員在完成本課程後將能夠：

1. 對地方教會和更廣泛的信仰社群跟隨基督的歷史做一個初階程度的解釋，尤其是浸信會如何在獨有的語境中承擔天國的使命。
2. 描述和解釋浸信會基本的歷史發展，特別是美南浸信會的發展。
3. 在教會學的歷史發展背景之上，現今的教會時代中，了解信徒教會的傳統。
4. 明確理解過去浸信會主要領袖具備的素質，並將其適用性聯繫與自身的潛質。
5. 展示應用批判和分析方法學於歷史研究的能力。
6. 熟悉各種關於浸信會的歷史資源，並有能力用這些資源在其本職事工中。
7. 向其他教會傳統的人解釋浸信會信徒的見解。

### GRADING

#### 評分

#### Attendance and participation: 20%

Each student is expected to attend class faithfully. Attendance is considered vitally important. If a student must be absent, he or she must watch the meeting recording. One absence will be excused. Two absences will reduce the final grade, and more than two will result in failing the course. Students must be present for examinations.

#### Weekly Quizzes: 20%

These quizzes will cover the weekly lecture material and the assigned reading as determined by the instructor.

#### Mid-term examination: 20%

This test will cover the lecture material and the assigned reading as determined by the instructor.

#### Final examination: 20%

This test will cover all lecture material given since the mid-term examination and assigned reading as determined by the instructor.

#### Research Project: 20%

Choose one option:

- **Option 1: Research Paper**

Each student will write a significant historical Baptist research paper in order to achieve a number of the listed learning outcomes for the course. The paper requirements are as follows:

- A proposal of a research topic or subject must be submitted to the professor for his approval no later than 4/25. Students are free to select, research, present a topic of their choosing provided (1) the topic is related to the historical Baptist tradition; (2) the topic is 1600 A.D. to present.
- The research paper must be 5-8 pages in length, typed, and double-spaced. Please type in Times New Roman, 12-point font (footnotes are 10-point font. No parenthetical or endnote references). The paper must conform to the latest edition of *A Manual for Writers of Term Papers, Theses, and Dissertations* by Kate L.

## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

Turabian. The paper must include a cover page, table of contents, bibliography. A minimum of 8 sources must be utilized in the research of which, a minimum of 3 should be primary sources. Please separate the primary sources from the secondary sources.

- The paper may be turned in at any time during the semester but will be considered “late” if received after 6/20. The research paper will be evaluated on the basis of three primary criteria: (1) the depth of the research in both primary and secondary materials; (2) the quality of the analysis/argument you present; and (3) clarity, accuracy, and beauty of your writing.
- **Option 2: Textual Analysis of Baptist Source (5-8 pages)**  
Baptist History is not merely a chronology. It requires interpretation and analysis based upon primary source documents and analysis of data. Each student will select a document that has not been assigned in his/her group. Based on the selected source, this assignment ought to have two sections: 1) 3-4 pages explaining the source document’s position on the subject matter, and 2) 2-3 pages explaining and arguing whether the student concurs with or opposes the document’s viewpoint. Do not merely reiterate but evaluate; in other words, do you agree or disagree with this Baptist document? If neither, what is your basis for such a stance? Please inform the professor of your choice of Baptist Source by 4/25.
- **Option 3: Local Baptist History Project (5-8 pages)**  
Each student will write a history of his/her own church, association, convention, seminary, or other Baptist group, for example: History of your local church, History of Baptists in Korea, History of Hawaiian Baptist Convention, or History of GS. Whichever it is, the entity must have been in existence at least 10 years. Students must include primary sources, such as minutes, enrollment, financial records, etc. If the student is not from a Baptist tradition, he/she may also write on his/her own denominational or spiritual heritage. Please inform the professor of your choice of Baptist entity by 4/25.
- **Option 4: Baptist Figure Presentation**  
Each student may choose a Baptist figure from the following list and give a 30-min presentation on the figure. You will be teaching the class about this figure. The presentation should include biographical information about the figure, his or her influences, their role in Baptist life and thought, etc. The student will lead a short 10-15 min question and answer time and discussion. Marks will be given for clarity of presentation, depth of research, and ability to interact with the class. Student will present a critical biographical sketch of at least 3 pages in length before the presentation. The paper should follow all Turabian formatting rules (do not submit a bullet point outline). Student will submit the PowerPoint presentation in printed format to the professor 1 week before scheduled presentation. Please inform the professor of your Baptist figure by 4/25.

### 出席與參與:20%

學員必須出席講座。如果缺席，必須補看講座的錄影。有原因的缺席最多一次。兩次缺席會降低成績。超過兩次缺席就不合格。學生必須參與測驗與考試。

### 每週小測驗:20%

這些小測驗將涵蓋講義材料和指導老師確定的指定閱讀材料。

### 期中考試:20%

該測試將涵蓋講義材料和指導老師確定的指定閱讀材料。

### 期末考試:20%

## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

該考試將涵蓋自期中考試以來給出的所有講義材料，以及由講師確定的指定閱讀材料。研究報告:20%

- **選擇一：浸信會歷史研究論文(5-8 頁)**

學員完成一份符合課程目的，研究浸信會歷史的論文。學員撰寫一篇符合課程目的關於浸信會歷史的研究論文。論文要求如下：

- 研究課題或課題的提案必須在[日期]之前提交給教授以供其批准。學生可以自由選擇，研究和提出自己選擇的主題，前提是：（1）該主題與浸信會的歷史傳統有關；（2）主題是公元 1600 年至今。
- 研究論文的長度必須為 5-8 頁，隔行(double-spaced)，12-point 字體（腳註為 10-point 字體。無括號或尾註）。英文論文必須符合 Kate L. Turabian A Manual for Writers of Term Papers, Theses and Dissertations 的最新版本。中文論文請參考李志秋張心瑋〈學術研究與寫作〉。論文必須包括封面，目錄和書目。在研究中必須至少引用 8 個參考文獻，其中至少 3 個應該第一手文獻(primary source)。請分開第一手文獻和次要參考文獻。
- 論文可以在學期中的任何時候上交，但是如果在 6/20 後收到，將被視為“遲交”。將根據三個主要標準對研究論文進行評估：（1）在參考文獻中的研究深度；（2）提出的分析和論據的質量；（3）文字清晰，準確，和流暢。

- **選擇二：浸信會歷史文獻分析（5-8 頁）**

浸信會的歷史不僅是年表，它需要對第一手文獻分析和解釋。學員選擇一份其他學員沒有選擇的文獻，作兩個部分的分析和回應：1) 3-4 頁，解釋文獻在主題上的立場，以及 2) 2-3 頁，表達學員是否同意文獻的立場，解釋原因。不僅要重申文獻的立場，還要作評論估評價，提出學員所採納立場的根據。請在 4/25 之前通知講師所選擇的浸信會歷史文獻。

- **選擇三：本地浸信會組織的歷史（5-8 頁）**

學員給自己所屬的教會，區聯會，州聯會，神學院或其他浸信會組織寫一份歷史，例如：學員所屬教會的歷史，韓國的浸信會歷史，夏威夷州聯會的歷史或金門神學院的歷史。該組織必須存在至少 10 年。學生必須包括第一手文獻(primary source)，例如會議記錄，入學記錄，財務記錄等。如果學員不是來自浸信會的傳統，學員可以寫自己的宗派或信仰傳統。請在 4/25 之前通知講師所選擇的組織。

- **選擇四：浸信會人物（講座+3 頁）**

學員選擇一位浸信會人物做一個 30 分鐘的講座。這個講座會編排在課堂之中。講座的内容必須要包括人物的生平和對浸信會歷史的影響。學員會帶領一個十至 15 分鐘的問題回答與討論。評分考慮因素包括講座是否清晰，深入以及與其他學員的互動。學員將提交一份至少 3 頁長的人物傳記論文。英文論文遵循 Turabian 格式（請勿提交要點大綱）。中文論文請參考李志秋張心瑋〈學術研究與寫作〉。學員必須將講座的 PowerPoint 一週前提交給講師。請在 4/25 之前將通知講師選擇的浸信會人物。

**GRADING SCALE****評分等級**

Grade 等級	Score 成績
A	94-100
A-	90-93
B+	87-89
B	83-86
B-	80-82
C+	77-79
C	73-76
C-	70-72
D	65-69
F	0-64

**LECTURES AND ASSIGNMENTS****講座編排與閱讀任務**

This course will meet every Monday from 7:30 to 10PM Pacific Time for 12 weeks from April to June. Students choose a convenient time for themselves to participate online in the weekly open-book quizzes as well as the closed-book midterm and final examinations. There will be a special Saturday class on 6/12 meeting both online and at the Milpitas campus of Crosspoint Church. Students are invited to join in person and share a meal together afterwards.

本課程為期 12 星期，4 至 6 月每星期一晚上西岸時間 7:30 至 10 點在線上課。學員需要每週另外自選方便的時間參與在線的開卷測驗以及期中和期末的閉卷考試。6/12 星期六將有特別的在線和現場講課，歡迎學員到 Crosspoint Milpitas 堂參加並且課後留步聚餐。

Week 周		Lecture 講座	Reading 閱讀	Others 其他
1	4/5-11	Why Study Baptist Heritage? Syllabus: How the Course Works 為什麼要研究浸信會的傳統? 教學大綱：課程的運作方式	Dockery: Introduction, Chapter 4	Quiz
2	4/12-18	What Did Baptists Owe to the Reformation? Theories of Baptist Origins 浸信會從宗教改革承繼了什麼? 浸信會起源理論	Bebbington: Chapters 1, 2 Dockery: Chapter 7	Quiz
3	4/19-25	Continental Reformation Rise of Anabaptists 歐陸的宗教改革 重洗派的興起	Bebbington: Chapter 3 Dockery: Chapter 6	Quiz Research Topic Due

## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

4	4/26-5/2	English Reformation Rise Puritans and English Separatists 英國宗教改革 清教徒和分離主義者	Bebbington: Chapters 4, 5 Yeh & Chun: Foreword, Introduction	Quiz
5	5/3-9	Baptist Developments in Britain General Baptists Particular Baptists 英國浸信會的發展 普遍浸信會 特殊浸信會	Bebbington: Chapter 13 Yeh & Chun: Chapters 1, 2, 3	Quiz
6	5/10-16	Baptist Decline Baptist Revival BMS, Modern Missionary Movement Baptist Union 浸信會的衰落 浸信會的復興 浸信會宣教差會，現代宣教運動 浸信會團契	Yeh & Chun: Chapters 4, 9, 10	Midterm
7	5/17-23	First and Second Great Awakening in America Baptist Developments in America Charleston and Sandy Creek Traditions 美國第一次和第二次大覺醒 美國浸信會的發展 查爾斯頓和桑迪克里克傳統	Bebbington: Chapter 6 Dockery: Chapter 5	Quiz
8	5/24-30	Baptists in the South SBC Origins and Developments 南方的浸信會 美南浸信會的起源與發展	Dockery: Chapters: 1, 2 Bebbington: Chapter 12	Quiz
9	5/31-6/6	Cooperative Program Baptist Practice Race, Women and Ethnic Baptists 合作計劃 浸信會的實踐 種族，婦女和族裔浸信會	Bebbington: Chapter 9, 10, 11 Dockery: Chapters 8, 9, 10, 11 Yeh & Chun: Chapters 5, 8, 11	Quiz
10	6/7-13	Fundamentalist and Modernist Controversy Divisive Controversies in SBC Conservative Resurgence 基要主義與現代主義之爭	Bebbington: Chapters 7, 8 Dockery: Chapters 12, 13, 14	Saturday Class, Lunch at Church

## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

		美南浸信會中的分歧性爭議 保守派的復興		
11	6/14-20	Baptists Around the World 世界各地的浸信會	Bebbington: Chapters 14 Yeh & Chun: Chapters 6, 7	Quiz Research Project Due
12	6/21	History of GS Baptist Identity 金門神學院的歷史 浸信會特徵	Bebbington: Chapters 15, 16 Dockery: Chapter 3, Conclusion	Final

### REQUIRED TEXTBOOK 必備課本

Bebbington, David W. *Baptists through the Centuries: A History of a Global People*. Waco: Baylor University Press, 2010.

Available [here](#) for purchase.

Dockery, David. ed. *Southern Baptist Identity: An Evangelical Denomination Faces the Future*. Wheaton: Crossway Books, 2009.

Available [here](#) for purchase.

Yeh, Allen, and Chris Chun, eds. *Expect Great Things, Attempt Great Things: William Carey and Adoniram Judson, Missionary Pioneers*. Eugene, OR: Wipf & Stock Publishers, 2013.

Available [here](#) for purchase.

### SELECTED BIBLIOGRAPHY 其他相關書籍

#### Available in Chinese:

邢偉林 等 (William R. Estep, Jr. and others)。《浸信會信仰之根源及特色 (修訂版)》(Foundation and Characteristics of Baptist Faith) 孫寶玲等譯。香港浸信會神學院, 2018。(ISBN: 9789628541812)

唐佑之。《浸信會傳統: 信徒教會》(The Believers' Church: A Baptist Tradition) 香港浸信會神學院, 2004。(ISBN: 9789628685073)

(香港基道兩本都有現貨: <https://www.logos.com.hk/>)

#### Available in English:

Blount, Douglas and Joseph Wooddell, eds. *Baptist Faith and Message 2000: Critical Issues in America's Largest Protestant Denomination*. NY: Rowman & Littlefield Publishers, 2007.

Brackney, William H. *A Genetic History of Baptist Thought*. Macon: Mercer University Press, 2004.

## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

Brand, Chad Owen, and David E. Hankins. *One Sacred Effort: The Cooperative Program of Southern Baptists*. Nashville: Broadman & Holman Publishers, 2005.

Cothen, Grady. *What Happened to the Southern Baptist Convention? A Memoir of the Controversy*. Macon: Smyth and Helwys Publishing, 1993.

Dever, Mark, ed. *Polity: Biblical Arguments on How to Conduct Church Life*. Washington, D.C.:Center for Church Reform, 2000.

Durso, Pamela R. and Keith E. Durso. *The Story of Baptists in the United States*. Brentwood: Baptist History and Heritage Society, 2006.

Early, Jr., Joseph, ed. *Reading in Baptist History: Four Centuries of Selected Documents*. Nashville: B&H Publishing Group, 2008.

Fitts, Leroy. *A History of Black Baptists*. Nashville: Broadman & Holman Publishers, 1985.

Fletcher, Jesse C. *The Southern Baptist Convention*. Nashville: Broadman & Holman Publishers, 1994.

Freeman, Curtis W. and Gary A. Furr, eds. *Ties That Bind: Life Together in the Baptist Vision*. Macon, Georgia: Smyth & Helwys, 1994.

George, Timothy and David Dockery, eds. *Theologians of the Baptist Tradition*. Nashville: Broadman & Holman Publishers, 2001.

George, Timothy, and Denise George, eds. *Baptist Confessions, Covenants, and Catechisms*. Nashville: B & H Publishers, 1996.

Grijalva, Joshua, comp. *Ethnic Baptist History*. Miami: META Publishers, 1992.

Hammett, John S. *Biblical Foundations for Baptist Churches: a Contemporary Ecclesiology*. Grand Rapids: Kregel, 2005.

Harry Eskew, David W. Music and Paul A. Richardson. *Singing Baptists: Studies in Baptist Hymnody in America*. Nashville: Church Street Press, 1994.

Haykin, Michael A. G., ed. *The British Particular Baptists 1638-1910. Vol. II*. Springfield, MO: Particular Baptist Press, 2000.

\_\_\_\_\_, ed. "At the Pure Fountain of Thy Word": Andrew Fuller as an Apologist. Vol. 6, *Studies in Baptist History and Thought*. Carlisle: Paternoster Press, 2004.

Holmes, Stephen R. *Baptist Theology: Doing Theology*. New York: T&T Clark, 2012.

Leonard, Bill. *Baptist Ways: A History*. Valley Forge, PA: Judson Press, 2003.

Lumpkin, W. L., ed. *Baptist Confessions of Faith*. Second Revised Edition by Bill Leonard. Valley Forge: Judson Press, 2011.



## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

McBeth, H. Leon, ed. *A Sourcebook for Baptist History and Heritage*. Nashville: Broadman Publishers, 1990.

Mitchell, Henry H. *Black Church Beginnings: Long Hidden Realities of the First Years*. Grand Rapids: William B. Eerdmans, 2004.

Morden, Peter J. *John Bunyan: The People's Pilgrim* UK: CWR, 2013

\_\_\_\_\_, *Offering Christ to the World: Andrew Fuller (1754-1815) and the Revival of English Particular Baptist Life*. Vol. 8, *Studies in Baptist History and Thought*. Carlisle: Paternoster Press, 2003.

Nettles, Tom. *By His Grace and For His Glory: A Historical, Theological and Practical Study of the Doctrines of Grace in Baptist Life*. Grand Rapids: Baker, 1986.

Nettles, Tom and Russell Moore, eds. *Why I Am a Baptist*. Nashville: Broadman & Holman Publishers, 2001.

Patterson, Morgan. *Baptist Successionism*. Valley Forge, PA: Judson Press, 1969.

Shurden, Walter B. *Not a Silent People: Controversies that Have Shaped Southern Baptists*, revised edition. Smyth and Helwys, 1995.

Sutton, Jerry. *The Baptist Reformation: The Conservative Resurgence in the Southern Baptist Convention*. Nashville: Broadman & Holman Publishers, 2000.

Thompson, Philip E. and Anthony R. Cross. *Recycling the Past or Researching History? Studies in Baptist Historiography and Myths*. Vol. 11, *Studies in Baptist History and Thought*. Carlisle: Paternoster Press, 2005.

Wardin, Albert, ed. *Baptists Around the World: A Comprehensive Handbook*. Nashville: Broadman & Holman Publishers, 1995.

Willis, Gregory A. *Democratic Religion: Freedom, Authority and Church Discipline in the Baptist South 1785-1900*. Oxford: Oxford University Press, 1997.

Yarbrough, Slayden A. *Southern Baptists: A Historical, Ecclesiological, and Theological Heritage of a Confessional People*. Brentwood, TN: Southern Baptist Historical Society, 2000.

### SELECTED WEBSITES

Fred Youngs, "American Church History: Brief Introductory Guide"  
<http://library.ggbts.edu/handouts/American%20Church%20History.pdf>

Baptist History & Heritage Society  
<http://www.baptisthistory.org/>

Southern Baptist Historical Library and Archives  
<http://www.sbhla.org/>

## 匯點事工領袖學院 The Crosspoint Institute of Ministry Leadership

Source for Original Baptist Documents

<http://baptisthistoryhomepage.com/>

Baptist Confessions and Doctrinal Statements

<http://baptistcenter.com/digitaldocuments.html>

Founders Ministries

<http://www.founders.org/>

American Baptist Churches USA

[www.abc-usa.org](http://www.abc-usa.org)

Baptist General Conference

[www.bgcworld.org](http://www.bgcworld.org)

Conservative Baptist Association

[www.cbamerica.org](http://www.cbamerica.org)

Cooperative Baptist Fellowship

[www.thefellowship.info](http://www.thefellowship.info)

Free Will Baptists

[www.nafwb.org](http://www.nafwb.org)

General Baptists

[www.generalbaptist.com](http://www.generalbaptist.com)

National Baptist Convention, U.S.A., Inc.

[www.nationalbaptist.com](http://www.nationalbaptist.com)

National Baptist Convention of America, Inc.

[www.nbca-inc.com](http://www.nbca-inc.com)

National Missionary Baptist Convention of America

[www.nmbca.com](http://www.nmbca.com)

Primitive Baptists

[www.pb.org](http://www.pb.org)

Regular Baptist Churches, General Association

[www.garbc.org](http://www.garbc.org)

Seventh Day Baptists

[www.seventhdaybaptist.org](http://www.seventhdaybaptist.org)

Southern Baptist Convention

[www.sbc.net](http://www.sbc.net)

